
REEL ENERGI OPLYSNING (REO)
c/o  Bertel Lohmann Andersen
Kulsvierparken 71, 2800  Lyngby
Telefon  2125 5420
www.reo.dk       reelenergioplysning@mail.dk

1

Formanden for Energipolitisk Udvalg
Jens Kirk
Folketinget

Den 12. april 2010

Kære Jens Kirk.

Der er en del debat om, hvor megen strøm fra danske vindmøller, der eksporteres. 
Man kunne umiddelbart have den opfattelse, at dette spørgsmål ikke er særlig vigtigt: hvis vi ikke 
selv bruger strømmen, så kommer den forbrugere i vore nabolande til gode. Men spørgsmålet er 
vigtigt af to grunde: 
a) Økonomien: hvad får vi for strømmen, når vi sælger den, og hvad skal vi give for den strøm, som 
vi importerer. 
b) Elforsyning generelt. Ved vurderingen af vindkraftens muligheder i fremtiden er det væsentligt at 
have en realistisk belysning af den nuværende situation.

REO har i en årrække beskæftiget sig med sagen, idet vi har interesseret os mest for 
punkt b. Hvor megen strøm fra vindmøller bliver i disse år afsat til danske forbrugere? REO vil 
gerne bidrage til en nøgtern vurdering af dette spørgsmål. Når denne foreligger, så er det naturligvis 
op til politikerne at beslutte, hvad der skal ske. REO har senest udarbejdet et notat i anledning af 
striden mellem CEPOS og de 14 fremtrædende forskere. En kort note herom er fremsendt til 
udvalgets medlemmer den 23. marts. Hele rapporten er vedhæftet denne mail. 

Beklageligvis er det noget tungt stof, som det er svært at gøre tilgængeligt med skrift 
alene. Derfor vil REO meget gerne have lejlighed til at forelægge sagen mundtligt for Energi-
politisk Udvalg. Det drejer sig om nogle realiteter i dagens elforsyning, som vi mener at have 
behandlet sagligt - og korrekt - i vedhæftede notat, som vi derfor gerne vil have lejlighed til at 
supplere mundtligt.

Med venlig hilsen

Bertel Lohmann Andersen
formand for REO
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